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Spørgsmål nr. 1251 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del):

”Idet ministeren i artiklen ”Minister: Åbenhed om hjælp til u-
lande”, der blev bragt i Kristeligt Dagblad den 22. juni 2010, 
udviser vilje til at ændre reglerne vedrørende åbenhed om 
indsamlingsorganisationernes aktiviteter og herunder dårlige 
sager af kriminel karakter, bedes ministeren redegøre for, 
hvornår ministeren forventer at udvalget om offentlige ind-
samlinger forventer at kunne fremlægge deres anbefalinger.” 

Svar:

Jeg er netop ved at nedsætte Udvalget om revision af reglerne om offent-

lige indsamlinger, som får til opgave at gennemgå reglerne om offentlige 

indsamlinger og vurdere behovet for ændringer af disse regler. 

Der er i kommissoriet for udvalget lagt op til, at udvalget i sine overve-

jelser tager udgangspunkt i, at det også i fremtiden bør være et grund-

læggende princip, at de indsamlende organisationer har vide muligheder 

for at samle ind til velgørende formål, men således at det samtidig sikres, 

at de, der yder bidrag, også fremover kan have tillid til, at indsamlede 

midler anvendes til det angivne formål.

Jeg vil – som det er nævnt i artiklen fra Kristeligt Dagblad – sørge for, at 

udvalget tillige overvejer, om der er behov for yderligere åbenhed om-

kring projektaktiviteter, der drives for indsamlede midler. Hvis udvalget 

finder, at der er behov for at fastsætte regler herom, vil udvalget skulle 

udarbejde udkast til sådanne regler.

Jeg finder på den baggrund, at man bør afvente resultatet af udvalgets 

overvejelser, inden der tages stilling til, om der eksempelvis kunne være 

behov for at skærpe kravene til, hvilke oplysninger der skal fremgå af de 

indsamlende organisationers regnskaber.

Jeg har anmodet udvalget om så vidt muligt at afslutte sit arbejde i 1. 

halvdel af 2011.


